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       RG 0052/ XXXII / 2009 

 
P R O T O K Ó Ł   NR   XXXII/ 2009 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu  
24 listopada  2009 r. 

 
Punkt 1.Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 16:00 w świetlicy Zespołu Szkół w Nowym Mieście n. Wartą  
dokonał Janusz Janicki- Przewodniczący Rady Gminy powitał zebranych Radnych, Sołtysów 
oraz zaproszonych gości. 
Punkt 2. Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodniczący poinformował, Ŝe obecnych jest 12 Radnych- co stanowi 
niezbędne quorum do podjęcia uchwał. 
Punkt 3.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.  
Po odczytaniu protokołu do protokołu nie wniesiono Ŝadnych poprawek- protokół został 
przyjęty jednogłośnie.   
Punkt 4.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 5.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. Przyjęcie porządku obrad.  
W trakcie odczytania porządku obrad do grona radnych dołączył radny Julian Janicki.                       
W związku z powyŜszym  na sali obecnych jest 13 radnych. Przewodniczący Rady Gminy 
odczytał następujący porządek obrad: 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek od podatku od środków transportowych. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek od podatku od nieruchomości. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały w sprawie trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku 
rolnego uŜytków rolnych na których zaprzestano produkcji rolnej. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2010 dla Gminy Nowe Miasto n. Wartą.  
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały w sprawie odpłatności za usługi opiekuńcze na rok 2010. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok. 
Punkt 13. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia woli realizacji projektu pn. „Warto być nad Wartą” 
Przebudowa Nadwarciańskiego Szlaku Rowerowego na odcinku Rogusko- Dębno oraz 
wzbogacenie oferty turystycznej o nowe szlaki, stworzenie Centrum Dziedzictwa Regionu, 
wraz z  Punktem Informacji Turystycznej, w celu wzmocnienia Infrastruktury Turystycznej 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 
wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego 2007- 2013, Priorytet VI Turystyka i  
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Punkt 14.  
Przewodniczący w punkcie tym zawiadomił Ŝe uchwała w sprawie zmian w Wieloletnim 
Programie Inwestycyjnym Gminy Nowe Miasto n. Wartą. Została wycofana z porządku, a na 
jej miejsce wprowadzono uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnych oraz sołtysów. 
Punkt 15. 
Interpelacje radnych. 
Punkt 16. 
Sprawy bieŜące. 
Punkt 17. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 18. 
Zamknięcie sesji. 
Ad 4) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  

Przewodniczący informował, Ŝe odbył dyŜury na których pojawili się mieszkańcy 
zgłaszający wszelkiego rodzaju problemy, uwagi i propozycje. Przewodniczący zaznaczył Ŝe 
mieszkańcy głównie zgłaszają problem dróg wokół rynku, w Nowym Mieście. Poza tym Pan 
Janusz Janicki informował, Ŝe pojawia się problem śmieci, które zostają wyrzucane w lasach, 
na przydroŜach dróg, a ostatnio nawet na placu 700-lecia. Przewodniczący wyjaśniał, Ŝe nie 
rozumie kto wciąŜ wyrzuca śmieci w tym samym miejscu, jedynym rozwiązaniem jest złapać 
tą osobę i przykładnie za to ukarać.  Następnie Przewodniczący głos oddał panu Wójtowi.  
Ad 5) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Wójt w kwestii bieŜących spraw informował iŜ zakończyła się budowa boiska 
wielofunkcyjnego w Chociczy „Orlik”, planowane jest otwarcie tegoŜ boiska 9 grudnia                  
2009 r. Ponadto Wójt zawiadomił Ŝe m.in.: 

1. została wybudowana droga w Kolniczkach,  
2. odbywa się wymiana okien na sali w Michałowie w tym odmalowanie sali i pewne 

drobne roboty przy ogrzewaniu,  
3. wymiana dachu na budynku dla bezdomnych w Dębnie,  
4. został wykonany chodnik w Klęce wzdłuŜ drogi wojewódzkiej 
5. wykonano teŜ chodnik na ulicy śerkowskiej  

Następnie pan Wójt zawiadomił Ŝe w okresie między sesjami bardzo intensywnie pracowano 
nad projektem z zakresu turystyki, w ślad za tym na dzisiejszej sesji  idzie uchwała z prośbą o 
wyraŜenie zgody na wprowadzenie do budŜetu środków na realizację projektu.  
Wójt informował teŜ, Ŝe wkrótce zostaną podjęte prace nad programami liderowskimi w 
ramach którego zostanie wymieniony dach na sali w Chromcu i w Kruczynie gdzie 
planowane jest wyposaŜenie obiektu.  
Wójt mówił teŜ o akceptacji budowy drogi Boguszyn- Panienka, gdzie część środków będzie 
pochodziła z budŜetu Gminy. Poza tym Pan Aleksander Podemski informował iŜ gmina 
znajduje się na liście w PROW-ie, w projekcie wodno- ściekowym, modernizacja sieci 
wodociągowej w Nowym Mieście, realizacja stacji w Nowym Mieście oraz budowa 
kanalizacji w Komorzy.  
Wójt zawiadomił, Ŝe został przygotowany budŜet na 2010 rok, który radni juŜ otrzymali, i 
zostanie przyjmowany w pierwszych dniach stycznia, po uzyskaniu opinii z RIO. Na tym pan 
Wójt swoją wypowiedź zakończył. Przewodniczący zaproponował przejście do kolejnych 
punktów. 
 
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek od podatku od środków 
transportowych. 
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Przewodniczący w punkcie tym przed podjęciem uchwały poprosił pana Wójta o 
krótką interpretacje uchwały celem wyjaśnienia o ile podatki wzrosną.  
Pan Wójt informował, Ŝe został przyjęty wzrost stawek współczynnikiem który został 
zaproponowany przez ministra finansów tj. 3,5 % , Wójt zaznaczył, Ŝe są teŜ takie podatki 
które nie rosną. Wójt zaznaczył Ŝe uchwała w sprawie podatku rolnego nie musi być podjęta 
gdyŜ stawka kwintala jest niŜsza niŜ  w ubiegłym roku dlatego podatek ten będzie niŜszy.  

Pani ElŜbieta Mnich- Skarbnik Gminy dodała, Ŝe w uchwale w sprawie podatku od 
środków transportowych nic się nie zmienia, jest ona wywołana tylko dlatego Ŝe musi być 
tekst jednolity musiano dokonać zmiany tylko w jednej pozycji.  
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zaproponował głosowanie za przyjęciem 
uchwały.  
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych.  
*Uchwała nr XXXII/ 205 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek od podatku od nieruchomości. 

W związku z tym iŜ uchwały podatkowe zostały omówione i nikt z radnych nie zabrał 
głosu Przewodniczący zaproponował głosowanie za przyjęciem uchwały. 

„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych.  
*Uchwała nr XXXII/ 206 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od 
podatku rolnego uŜytków rolnych na których zaprzestano produkcji rolnej. 

„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych.  
*Uchwała nr XXXII/ 207 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                   
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2010 dla Gminy Nowe Miasto                   
n. Wartą.  
 Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przez panią Iwonę Golińską.- Kierownika 
sekcji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Pani Kierownik wyjaśniała celowość 
podjęcia uchwały, informując, Ŝe Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych stanowi integralna część rozwiązywania problemów społecznych Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą na lata 2009-2015. Pani kierownik informowała, Ŝe do 
najwaŜniejszych zadań w roku 2010 w ramach tegoŜ programu naleŜy prowadzenie 
poradnictwa na temat moŜliwości podjęcia leczenia, udzielanie pomocy psychologicznej, 
motywowanie do podjęcia leczenia,  rozwój świetlic opiekuńczo- wychowawczych, gdzie w 
chwili obecnej jest ich 5, udzielanie pomocy psychologicznej, socjalnej, prawnej osobom i 
rodzinom z problemem uzaleŜnienia od alkoholu, oraz dotkniętych przemocą w rodzinie. 
Ponadto celem programu jest teŜ organizacja czasu wolnego dzieciom i młodzieŜy poprzez 
dofinansowanie w szczególności półkoloni, koloni, jakie w okresie letnim w świetlicach 
funkcjonują oraz organizacja pozalekcyjnych zajęć sportowych, rekreacyjnych, organizacja 
konkursów, imprez kulturalnych, sportowych promujących zdrowy styl Ŝycia bez uŜywek. Na 
zakończenie Pani Iwona Golińska informowała, Ŝe są to najwaŜniejsze cele jakie pracownicy 
chcieliby kontynuować i prowadzić dla osób dotkniętych uzaleŜnieniem i przemocą w 
rodzinie.  



 - 4 -

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zaproponował głosowanie za przyjęciem 
uchwały.  
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych.  
*Uchwała nr XXXII/ 208 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie odpłatności za usługi opiekuńcze na rok 2010. 

Uchwałę w sprawie odpłatności za usługi opiekuńcze równieŜ omówiła pani Iwona 
Golińska, która informowała iŜ usługi opiekuńcze realizowane przez Ośrodek Pomocy 
Społecznej naleŜą do zadań własnych Gminy, na ten moment Ośrodek obejmuje opieką 13 
osób w wieku starszym, samotnie gospodarujących, które z powodu wieku, choroby lub 
innych przyczyn potrzebują pomocy innych osób. Pomoc ta obejmuje zaspokajanie 
codziennych potrzeb Ŝyciowych, opiekę higieniczną zalecaną przez lekarza, pielęgnację 
zapewnianie kontaktu z otoczeniem. Ponadto pani Golińska zawiadomiła, Ŝe odpłatność za 
usługi  w ramach opieki wynosiła 7 zł dla jednej pani opiekunki za godzinę brutto, po 
dyskusji na komisji radni ustosunkowali się pozytywnie do podniesienia tej stawki na 9 zł 
brutto za godzinę. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania za podjęciem 
uchwały. „Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych.  
*Uchwała nr XXXII/ 209 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
Ad 14) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok. 

Przewodniczący Rady głos w tym punkcie oddał pani ElŜbiecie Mnich- Skarbnikowi 
Gminy. Pani Skarbnik mówiła m.in. o zwiększeniu subwencji oświatowej, o zaangaŜowaniu 
wydatków dla producentów rolnych na wypłacenie w terminie podatku akcyzowego od paliw,                       
o przesunięciu na zakup materiałów komputerowych, dokładniej na przedłuŜenie licencji 
antywirusowej w Urzędzie, oraz o zwiększeniu wydatków majątkowych na zakup m.in. 
wykładziny na halę sportową w Nowym Mieście n. Wartą. Po zakończeniu wypowiedzi pani 
Skarbnik głos zabrał pan Przewodniczący, który pytał z jakim przeznaczeniem Dyrektorzy 
Szkół zdejmują z wynagrodzenie ponad 11 tys. zł.  

W odpowiedzi pani Skarbnik informowała, Ŝe kwota ta znajdzie przeznaczenie na 
dodatki mieszkaniowe przy Zespole Szkół w Chociczy, na płace na stołówki szkolne,  na 
ZUS, na Fundusz Pracy, na materiały w tym zakup węgla dla Szkoły Podstawowej w 
Kolniczkach, na potrzeby oddziałów Przedszkolnych w Klęce.  .  

-W trakcie omawiania uchwały sale posiedzenia opuścił Radny Julian Janicki.                            
Odbyło się głosowanie „Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 12 radnych.  

*Uchwała nr XXXII/ 211 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

 
 
 

Ad 13) Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia woli realizacji projektu pn. „Warto by ć 
nad Wartą” Przebudowa Nadwarciańskiego Szlaku Rowerowego na odcinku Rogusko- 
Dębno oraz wzbogacenie oferty turystycznej o nowe szlaki, stworzenie Centrum 
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Dziedzictwa Regionu, wraz z  Punktem Informacji Turystycznej, w celu wzmocnienia 
Infrastruktury Turystycznej współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego 2007- 
2013, Priorytet VI Turystyka i Środowisko Kulturowe. Działanie 6.1 Turystyka. 
Schemat I. Infrastruktura Turystyczna. 
 Pan Janusz Janicki- Przewodniczący Rady wyraził zdanie iŜ jest to inwestycja dość 
kosztowna, ale niezwykle cenna i interesująca dla Gminy.   
Głos zabrała Pani Gabriela Kosmala- Sekretarz Gminy która zawiadomiła, Ŝe najwyŜszą 
kwotę w tym projekcie stanowi remont byłej szkoły w Dębnie. Druga pozycją dość znaczącą 
jest wyposaŜenie w małą architekturę czyli zadaszenia, ławki, kosze, stojaki do rowerów. 
Kolejno przebudowa, utwardzenie  szlaków rowerowych na odcinku ponad 8 km, są to 
najbardziej znaczące kwoty w tym projekcie. Pani Sekretarz dodała, Ŝe gmina posiada juŜ 
umowę najmu od Lasów Państwowych jak równieŜ Nadleśnictwo wspiera projekt dopłatą 10 
tys. na realizację punktu wypoczynkowego w Lutyni, 35 % stanowić będą środki z budŜetu 
Gminy, 65 % to koszty kwalifikowane programu. Pani Sekretarz dodała teŜ, Ŝe 
rozstrzygnięcie odbędzie się w pierwszej połowie kwartału, jeŜeli  okaŜe się Ŝe gmina nie 
została zakwalifikowana to dokumentacja zostanie wykorzystana  do projektu Wielkopolska 
Odnowa Wsi o zasięgu zarówno wojewódzkim jak i Liderowskim.  
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 12 radnych.  
*Uchwała nr XXXII/ 211 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
- Po głosowaniu na salę posiedzenia powrócił Radny Julian Janicki.  
Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnych oraz sołtysów. 
 Przewodniczący informował, Ŝe zgodnie z obietnicą jaką sołtysi otrzymali od radnych, 
o powrocie pod koniec roku do sprawy podwyŜki diet dla Sołtysów, w ślad za tym na XXXII 
Sesję został przygotowany projekt uchwały dotyczący podwyŜki diet sołtysów i po propozycji 
która padła na komisji podwyŜki diet dla radnych. Przewodniczący informował, Ŝe diety 
radnych w projekcie uchwały  uległy zwiększeniu  o 30 zł z 270 zł na 300 zł, dieta 
Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego pozostała bez zmian. Natomiast diety sołtysów 
wzrosły równieŜ o 30 zł tj. ze 170 zł na 200 zł. Uległyby teŜ zmianom potracenia za 
nieobecność radnych i sołtysów tzn. za nieobecność radnego na komisji – 10 % za 
nieobecność na sesji kolejne -10%. W przypadku nieobecności sołtysa na Sesji – 20%.  
 O głos poprosił Radny Waldemar Tomaszewski, który informował, Ŝe w ślad za 
prośbą sołtysów o podwyŜkę zryczałtowanej diety, na posiedzeniu wspólnym komisji radni 
prowadzili dyskusję na ten temat.  WyraŜając tym samym zdanie Ŝe sołtysom naleŜy się 
podwyŜka, radni uznali teŜ aby podnieść dietę radnego o tą samą kwotę co sołtysom tj. o 30 
zł, jednakŜe w przypadku nieobecności sołtysa na sesji dieta zostanie potrącona w wysokości 
20 %, w przypadku nieobecności radnego na posiedzeniu komisji dieta zostanie potracona o 
10 %, a w przypadku nieobecności na sesji o kolejne 10%. Radny zawiadomił, Ŝe po dyskusji 
Klubu Radnych, Radni Klubu stwierdzili Ŝe naleŜy podejść bardziej radykalnie i podnieść 
potrącenia diet radnych o 20 % za kaŜdą nieobecność. Radny proponował tez naniesienie 
poprawki w § 4 pkt 1 dopisać zdanie „na wspólnym posiedzeniu komisji lub na posiedzeniu 
komisji”.  
 Kolejno głos zabrała Radna Zofia Kędziora, radna złoŜyła wniosek formalny 
proponując usunięcie § 6 pkt 1 mówiącego, Ŝe pobiera się 20 % diety sołtysa za kaŜdą 
nieobecność na sesji. Pani Kędziora informowała, Ŝe na posiedzeniu Sesji Sołtys jest gościem, 
co moŜna odczytać w Statucie Gminy, a Przewodniczący Rady ma to sołtysowi umoŜliwi ć,  
więc sołtys moŜe być na sesji a nie musi. Radna Kędziora zawiadomiła, Ŝe sołtysem jest się 
24 godziny na dobę w sołectwie, gdzie sołtysi wykonują trudna pracę. Pani Zofia Kędziora 
wyraziła zdanie iŜ jest w pełni przekonana, Ŝe Pan Wójt podzieli zdanie Radnej, Ŝe sołtysi 
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podczas zebrań sprawozdawczo- wyborczych (w których radna brała udział) rezygnowali ze 
swoich funkcji bo są to duŜe obowiązki, dochodziło do tego Ŝe nie było kandydatów na 
sołtysa, a pan Wójt musiał osobę prosić o przyjęcie funkcji. Radna wyraziła zdanie Ŝe 
sołtysów nie naleŜy karać potrącaniem diety  za nieobecność na sesji poniewaŜ jest to 
względem sołtysa nielojalne i nielogiczne.  
Radna odniosła się teŜ do § 2 informując Ŝe w statucie jest zapisane Ŝe diety radnym 
przysługują w wysokości zaleŜnej od pełnionej funkcji, dlatego naleŜało by się zastanowić 
czy nie naleŜałoby najpierw zmienić Statut Gminy, a w drugiej kolejności przystąpić do 
określania stawki diet. Radna Kędziora dodała teŜ, Ŝe jeśli ktoś z radnych ma wyrzuty Ŝe 
pobiera dietę nielegalnie to radna proponuje oddawanie diet na cele dobroczynne.  
Na zakończenie radna wnioskowała o odstąpienie od głosowania za przyjęciem uchwały i 
wnikliwe przeanalizowanie jej raz jeszcze.  
 Głos zabrał Przewodniczący który informował radną, ze Ŝałuje Ŝe radna takiego zdania 
nie wyraziła podczas dyskusji na posiedzeniu komisji.  
W odpowiedzi Radna informowała, Ŝe na komisji nie zabierała głosu poniewaŜ nie znała 
sprawy od strony prawnej.  
 Przewodniczący informował, Ŝe myśli  iŜ kaŜdy sołtys wie skąd pojawił się taki zapis 
o potrącaniu diet za nieobecność. PoniewaŜ jeŜeli osoba czuje się rzeczywiście sołtysem i jest 
do dyspozycji mieszkańców 24 godziny na dobę, to na sali posiedzenia Sesji teŜ się 
pojawiają, I radni w ogóle o tych sołtysach nie myśleli stosując ten zapis. Ale są tacy sołtysi 
którzy nie chodzą na sesję w ogóle. Przewodniczący pytał co wtedy zrobić z takimi sołtysami, 
czy traktować ich na równi z tymi którzy są aktywni.   Stąd pojawił się taki zapis, nie po to 
aby Sołtysów karać czy być wobec nich nielojalnymi, ale po to aby aktywnych sołtysów 
doceniać. I podobna sytuacja zdaniem Przewodniczącego wyglądał w kwestii radnych, aby 
nie wynagradzać czy jest radny czy go nie ma ale wynagradzać za czynny udział w sesji. 
Przewodniczący przyznał, Ŝe być moŜe uchwała nie jest idealna. 
 Wójt Gminy Pan Aleksander Podemski informował radę, Ŝe uchwała została napisana 
przez Radcą Prawnego w ślad za tym co Radni uzgodnili na komisji, według wiedzy 
zaczerpniętej przez Pana Wójta od Radcy Prawnego zapis dotyczący obecności Sołtysa na 
sesji jest nie do końca prawidłowy gdyŜ Sołtys ma prawo a nie obowiązek uczestnictwa na 
sesji, co moŜe grozić uchyleniem uchwały. Natomiast w kwestii nieobecności, Wójt wyraził 
zdanie Ŝe niepotrzebna jest procedura usprawiedliwiania nieobecności na sesji czy komisji, 
poniewaŜ jeŜeli ktoś jest na sesji czy komisji nieobecny i mimo Ŝe swoją nieobecność 
usprawiedliwi dieta zostanie potrącona to procedura usprawiedliwiania jest niepotrzebna. 
Trzecia kwestia która poruszył Wójt jest kwestia zrównania diet dla radnych. Wójt wyraził 
zdanie, Ŝe jest to niesprawiedliwe względem   Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, który 
musi zwoływać komisje, opiniować budŜet i wnioskować o Absolutorium dla Wójta.  

Pan Waldemar Tomaszewski zgłosił wniosek formalny o wycofanie uchwały                       
z porządku obrad. 

Radna Zofia Kędziora wnioskowała o ponowne przedyskutowanie projektu uchwałyna 
najbliŜszym posiedzeniu komisji. 

Przewodniczący Rady po uzyskaniu zgody Rady Gminy podjął decyzję o ponownym 
przeanalizowaniu projektu uchwały na komisji. 
Ad 15) Interpelacje radnych. 
 W punkcie tym Przewodniczący odczytaj interpelacje która skierowana do Wójta 
Gminy, dotyczącą prac odbywających się w „Lasku Guć”. Po odczytaniu interpelacji 
Przewodniczący przeszedł do punktu kolejnego. Pismo stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
Ad 16-17) Sprawy bieŜące. Wolne głosy i wnioski. 
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 Jako pierwszy głos zabrał Radny Ireneusz Janicki, który dziękował za wymianę 
oświetlenia na sali gimnastycznej w Klęce.  
 Następnie głos zabrał Sołtys wsi Klęka pan Grzegorz Gogulski, który dziękował 
władzom Gminy jak i władzom powiatu za podjęte decyzje i zbudowanie po prawie 7 latach 
chodnika. Ponadto sołtys informował iŜ zakończono chodnik przy drodze wojewódzkiej, na 
który równieŜ długo mieszkańcy czekali i za który są bardzo wdzięczni.  
 Kolejno głos zabrał Sołtys wsi Chocicza informował iŜ pan Ireneusz Niewiarowski  
Prezes Krajowego Stowarzyszenia Sołtysów był zaproszony na DoŜynki Powiatowo- 
Gminne, na które nie mógł przyjechać, w imieniu pana Prezesa pan Sołtys został 
upowaŜniony do złoŜenia Ŝyczeń urzędowych na ręce pana Wójta. 
 Następnie głos zabrał sołtys wsi Kolniczki pan Mariusz Paszek który dziękował 
zarówno w swoim imieniu jak i imieniu mieszkańców, władzom Gminy za wykonanie 
nawierzchni asfaltowej w sołectwie, sołtys wyraził nadzieję, Ŝe droga będzie słuŜyła latami. 
Poza tym Sołtys prosił Wójta o wykonanie progów zwalniających, gdyŜ w chwili obecnej gdy 
nawierzchnia asfaltowa jest tak porządnie wykonana samochody z duŜo prędkością jeŜdŜą po 
tej drodze.  
 Sołtys wsi Boguszyn w imieniu mieszkańców ulicy Słonecznej i Ogrodowej prosił                
o wyrównanie drogi, gdyŜ w chwili obecnej jest ona w fatalnym stanie.  

Następnie Przewodniczący oddał głos mieszkańcowi wsi Chocicza panu Bronisławowi 
Pawlakowi, który dziękował Radnemu Tomaszewskiemu za propozycje aby pan Pawlak 
startował w wyborach na wójta. Pan Pawlak informował, Ŝe z propozycji tej jednak nie 
skorzysta gdyŜ nie zna języka angielskiego, co zdaniem pana Pawlaka jest niezbędne w 
pełnieniu tej funkcji. Pan Pawlak informował teŜ, Ŝe mimo wszystko na pewno będzie 
startował w przyszłych wyborach do rady powiatu. Przewodniczący przerwał wypowiedź 
panu Pawlakowi informując mieszkańca Ŝe sala obrad Sesji nie jest miejscem na promowanie 
własnej osoby. Przewodniczący prosił pana Pawlaka o zadawanie pytań dotyczących Gminy. 
Pan Pawlak pytał dlaczego w oświadczeniu Klubu Radnych znajduje się zapis iŜ Klub 
Radnych będzie ściśle współpracował z panem Wójtem.  Pan Pawlak zaczął obliczać ile diety 
przypada radnemu podczas posiedzenia sesji, Przewodniczący w tym miejscu poinformował 
pana Pawlaka, Ŝe nie pozwoli aby mieszkaniec wyliczał dietę radnym podczas sesji i tym 
samym mówił nie na temat. Pan Pawlak na tym swoja wypowiedź zakończył.  

Kolejno głos zabrał pan sołtys wsi Michałów pan Wojciech Kurzajak, który prosił o 
uzupełnienie dziur w asfalcie.  

Radna Małgorzata Matuszczak dziękował panu Wójtowi za separatory przy drodze 11.  
Sołtys wsi Chocicza informował, Ŝe złoŜył wniosek do zarządu dróg Wojewódzki, o 

załoŜenie świateł pulsujących w Chociczy przy przejściu z ul. Śremskiej do placu zabaw, 
zostało to wprowadzone do planu na 2010 rok, koszt wyniesie ok. 20 tys.  

Sołtys wsi Szypłów pan Łukasz Matuszak informował pana Pawlaka, Ŝe  sołtysi mając 
170 zł diety miesięcznej pracują 31 dni co daje 700 godzin, sołtys prosił pana Pawlaka Ŝeby 
przeliczył sobie ile wychodzi sołtysom na godzinę, a mieszkaniec nie ma prawa wyliczać diet 
i godzin pracy i sołtysów i radnych.   
 Radny Tomaszewski pytał pana Wójta dlaczego nie była podejmowana w tym roku 
uchwała w sprawie podatku rolnego. 
W odpowiedzi pan Wójt zawiadomił Radnego Ŝe w tym roku była stawka 35 zł od kwintala a 
w przyszłym roku jest 34,10 zł, rada zatwierdzać nie musi tego podatku, podwyŜszyć kwotę 
nie moŜe, a obniŜać pan Wójt nie chce.  
 
 
Ad 18) Zamknięcie sesji. 
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady pan Janusz Janicki                      
o godzinie 18:00 zamknął XXXII Sesję Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała :      Przewodniczący Rady Gminy 
Referent d.s. Rady Gminy 
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